

Referat af 3. ordinære bestyrelsesmøde i Studenterrådet 2020

Dato	18.04.2020 – kl. 13:00-16:15
Sted	Virtuelt via Zoom
Punkt 1: Formalia	<p>Dirigent: Anna Ordstyrer: Valdemar Referent: Mike</p> <p>Konstatering af mødets gyldighed: Mødet er gyldigt</p>
Mødedeltagelse	<p><i>Til stede var:</i></p> <p><u>Menige:</u> Anna - engelsk Harald - fysik Anders – fødevare og ernæring Jonas – biologi-bioteknologi (gik i løbet af mødet) Katrine – fødevare og ernæring (gik i løbet af mødet) Mads – historie (gik i løbet af mødet) Martin – fysik Mikkel - fysik Thomas – filosofi</p> <p><u>SAME:</u> Valdemar - psykologi Maria - psykologi</p> <p><u>JUR:</u> Laura – jura Anne Sofie – jura (kom senere i mødet)</p> <p><u>SCIENCE:</u> Nicolas - matematik</p> <p><u>HUM:</u> Kevin - historie Robin – tysk Sidsel - filosofi</p> <p><u>SUND:</u> Caroline – folkesundhedsvidenskab Mathilde – sundhed og informatik</p> <p><u>TEO:</u></p> <p><u>Andre:</u> Mike – statskundskab (forperson) Ida – medicin (universitetsbestyrelse) Olivia – statskundskab (universitetsbestyrelse)</p>

	<p><i>Afbud fra (navn, studie, bestyrelsesplads):</i> Der er ikke modtaget nogen afbud.</p>
<p>Dagsorden</p>	<p>12.50-13.00 Log ind på møderummet i Zoom 13.00-13.10 Punkt 1. Formalia 13.10-13.55 Punkt 2. Orientering: Nyt fra FU, fakultetsråd, KUUR og UB 13.55-14.05 Pause 14.05-14.25 Punkt 3. Beslutning: SRKUs deltagelse på Ungdommens Folkemøde 2020 14.25-15.05 Punkt 4. Drøftelse og beslutning: Studiestarten 2020 – vores egen indsats og vores støtte til tutorernes indsats 15.05-15.15 Pause 15.15-15.35 Punkt 5. Beslutning: Skal vi lave en engelsk Studenterhåndbog? 15.35-16.05 Punkt 6. Drøftelse: Tilgængelighed af FU's beslutninger 16.05-16.10 Punkt 7. Beslutning: TAP-prisen 16.10-16.15 Punkt 8. Eventuelt 16.15 - ?? Bliv hængende til hygge</p>
<p>Punkt 2 (O): Nyt fra FU, fakultetsråd, KUUR og UB</p>	<p><i>Der indstilles til, at bestyrelsen orienteres om nyt fra fakulteterne og diverse råd og organer.</i></p> <p><u>Nyt fra FU:</u> Status på nedlukning af universitetet Regeringen har besluttet at udvide nedlukningsperioden for universiteterne frem til og med d. 10. maj. Kombineret med KU's egen udmelding betyder det, at undervisning og eksaminer vil være omlagt til fjernundervisning og digitale eksaminer for det resterende semester for langt de fleste uddannelser.</p> <p>Åbning for sidste semesterstuderende på samfundskritiske sundhedsuddannelser – medicin, odontologi og tandtekniker (KU presser på for, at det udvides til flere samfundskritiske sundhedsuddannelser)</p> <p>Folketinget har indgået aftale om, at laboratorierne delvis genåbnes så småt. Aftalen har særligt fokus på, at ph.d.-studerende og post-docs skal have adgang. Derudover er der mulighed for at visse studerende og forskere vil kunne få adgang.</p> <p>Dispensationssager – i styrelsen og på KU KU har nogle dispensationssager i styrelsen der handler om at forlænge hjemmelen der tillader brug af corona som dispensation for online undervisning og mundtlige online eksaminer uden tilsynsførende frem til og med august måned.</p> <p>KU har vedtaget en 'fast-track' model for behandling af corona-relaterede dispensationssager, der skal sikre den nødvendige hastighed i behandling af sagerne. studienævnene er blevet bedt om at indrette egne modeller for, hvordan man sikre end behandlingstid i omegn af 2-3 dage. Mere information er blevet sendt ud som studiebesked til alle studerende og til studienævnene.</p> <p>Studiestart KU er opmærksomme på, at studiestarten ikke kan afvikles som vanligt i år. Man er i gang med indledende drøftelser omkring udfordringen, men der er på nuværende tidspunkt ikke truffet nogle afgørelser angående studiestarten 2020.</p>

Ekspertgruppe om opdatering af karakterskala

Den politisk nedsatte arbejdsgruppe omkring en omlægning af karakterskalaen er officielt nedsat og har første møde i næste uge. Signe fra Forretningsudvalget i DSF sidder som repræsentant for de studerende på lange videregående uddannelser.

Nyt fra KUUR:

Skal snart have første ordinære møde siden nedlukningen.

Skal drøfte oprettelsen af to nye uddannelser på kommende møde – KUUR-gruppen har kontaktet fakultetsrådene (SUND og HUM) om deres overvejelser

Man skal snakke om reduktion af engelsksprogede studerende, da KU i første omgang ikke har overholdt den dimensionering, der fra politisk hold er lagt ned over institutionerne.

Skal snakke om studietidselementet i resultattilskuddet – hvilket er modellen for, at universiteternes finansiering delvis er afhængig af institutionens gennemsnitlige studietid.

Nyt fra Universitetsbestyrelsen:

Opfordring til, at fakultetsrådene har fokus på campusplaner i forbindelse med KU's helhedsplan for bygningsområdet.

Næste møde er først i juni.

Nyt fra SAMF:

Fokus på trivsel blandt studerende. Studievejledningen skal være med aktive og opsøgende. Flere og flere laver virtuelle sociale arrangementer. Man har netop uddelt fakultetets studiemiljøpulje – fik tilføjet 5.000 kr. ekstra til puljen.

Skal afholde generalforsamlingen i den kommende uge.

På psykologi arbejder man på at sende en udmelding til de studerende, der yderligere afklarer, hvad man kan få dispensation for, og hvad man ikke kan få dispensation for grundet coronavirus.

Fakultetet udarbejder ekstra spørgsmål, der skal bruges i forbindelse med den ordinære kursusevaluering.

- Skal potentielt bruges på alle fakulteter på KU og måske endda også de andre universiteter.

Nyt fra JUR:

På både BA og KA har studienævnet besluttet at opretholde de eksisterende eksamensformer, da det har været muligt, og har været det de studerende har forberedt sig på.

Har fokus på at styrke kommunikationen til de studerende, da fakultetets kommunikation har været mangelfuld.

Vil gerne have flere studerende ind i forskningscentrene, så flere bliver bevidste om forskningssiden af jura.

Nyt fra SCIENCE:

Skovskolen i Nødebo har nedsat et skovskoleråd. Man har ikke et studienævn på skovskolen, men det er man ved at ændre på.

De specialestuderende har fået forlænget afleveringsfristen med en måned.

Har været i kontakt med de faglige foreninger og fagrådene, for at få en status hos dem.

	<p><u>Nyt fra HUM:</u> Har fået forlænget specialefristen for alle studerende på fakultetet med en måned, og bedømmelsesfristen er tilsvarende forlænget. Studienævnene er på tværs blevet enige om, at man ser lempeligt på dispensationssager relateret til coronavirus. HUMrådet har ofte møder med ledelsen, og følelsen er, at man er på bølgelængde omkring de nødvendige tiltag for at imødekomme nedlukningen. Fokus på slutevaluering af kurserne for at afdække resultatet af omlagt undervisning og eksamen. Fakultetet har økonomiske udfordringer ved omlægning af eksamensformer. Største problem på HUM er den manglende adgang til biblioteker og litteratur. Er i den forbindelse særlig opmærksom på det manglende biblioteksudvalg på KU.</p> <p><u>Nyt fra SUND:</u> Nyt at medicin og tandlægestuderende kan være tilbage på studiet fysisk – dog er der nogle udfordringer med helt at få de medicin- og tandlægestuderende studerende tilbage på campus Har fået lov til at afholde 2 eksaminer fysisk på medicin, da man ikke har kunne finde alternative måder at afvikle dem.</p> <p><u>Nyt fra TEO:</u> Ikke nogen fra TEO på mødet.</p> <p><u>Nyt fra Politisk udvalg:</u> Har første møde d. 4. maj kl. 16:00-18:00</p> <p><u>Nyt fra Organisatorisk udvalg:</u> Har første møde d. 23/04 kl. 14:00-16:00</p> <p><u>Klimagruppen:</u> Styregruppen om undervisning og forskning er ikke startet op endnu. Styregruppen om drift er startet op, og Anders sidder med. Vi har lykkedes med at få KU til at dele et spørgeskema udarbejdet af SOS (Students Organizing for Sustainability) omkring studerendes holdninger til deres universitets arbejde med klima og bæredygtighed.</p> <p>Orienteringen blev foretaget.</p>
<p>Punkt 3 (B): SRKU's deltagelse på UFM 2020</p>	<p><u>Der indstilles til, at bestyrelsen beslutter, hvorvidt SRKU skal deltage i Ungdommens Folkemøde sammen med de andre MO'er i DSF.</u></p> <p>Punkter er i forlængelse af forrige bestyrelsesmøde, hvor en indledende drøftelse blev taget. Vælger vi at deltage, skal vi regne med at betale 4-6.000 kr. for vores del af en studeplads med de andre københavner MO'er i DSF. Derudover skal vi forvente at stille med 1-2 til en planlægningsgruppe op imod, og derudover skal en del flere gerne kunne deltage i selve dagene.</p> <p>Såfremt der er flertal for at deltage, så opfordres styregruppen for politiske events til at kontakte DSF i forbindelse med potentiel økonomisk støtte til arrangementet.</p>

	<p>Vi stemmer om, hvorledes vi skal gå videre med arbejdet om Ungdommens Folkemøde og afsætte de nødvendige midler til deltagelsen: 13 for 3 imod 5 blanke</p> <p>Det blev besluttet, at Studenterrådet skal fortsætte arbejdet med deltagelse i Ungdommens Folkemøde med de andre DSF MO'er i københavnsområdet.</p>
<p>Punkt 4 (D/B): Studiestarten 2020</p>	<p><i>Vi indstiller til, at bestyrelsen beslutter, om vi skal aflyse eller nytænke Rusarrangementet 2020.</i></p> <p>Opfordring til at aflyse rusarrangementet i år, og opfordre fagrådene til at lave mere lokale introer til russerne i år fra studenterpolitisk hold. Opfordring til at finde et alternativt format for rusarrangementet, der foregår mere virtuelt – kan meget vel foregå på fagniveau. Opfordring til at styregruppen får mandat til at finde på en alternativ løsning og model for rusarrangementet – eksempelvis kan man overveje at udskyde arrangementet til foråret 2021.</p> <p>Vi stemmer om, hvorledes styregruppen har mandat til at prøve at finde et alternativ til rusarrangementet i år: 16 for 3 imod 2 blanke</p> <p>Det blev besluttet, at en styregruppe skal undersøge muligheden for afvikling af et alternativ til rusarrangementet i år. Folk der gerne vil være med i styregruppen: - Junior</p> <p><i>Vi indstiller til, at bestyrelsen drøfter, om Studenterrådet skal gøre en aktiv indsats for at hjælpe tutorer og rusvejledere i studiestarten.</i></p> <p>Vi skal prioritere, at det fortsat er rusvejlederne, der bestemmer indholdet af studiestarten – institutterne skal ikke lægge noget over hovedet på dem. Vi kan opfordre til vidensdeling blandt rusvejledere. Studenterrådet skal hjælpe med at afklare relevante regler og beslutninger til rusvejledere. Vi kan opfordre rusvejledere til at kontakte deres fakultetsråd. Vi bør række ud til rusvejlederne, og høre hvad deres behov er i denne tid, og hvordan vi kan hjælpe dem – <u>snarest muligt</u>. Vi kan være mere opsøgende, så vi kommer ud til rusvejlederne, og de ikke kommer til os.</p> <p>Vi stemmer om, hvorledes vi (FU+SEK) proaktivt skal kontakte rusvejlederne angående den forventede omlagte studiestart i år:</p>

	<p>19 for 0 imod 2 blanke</p> <p>Det er vedtaget, at vi hurtigst muligt kontakter rusvejlederne angående den forventede omlagte studiestart i år.</p> <p>Drøftelsen blev foretaget.</p> <p><i>Vi indstiller til, at bestyrelsen drøfter, hvorvidt Studenterrådet skal lave en politisk indsats over for ledelsen for at støtte tutorer og rusvejledere.</i></p> <p>Vi skal være <u>proaktive</u> i udmeldingen om, at en alternativ studiestart skal foregå på rusvejledernes præmisser og ikke universitetets.</p> <p>Der skal komme nogle specifikke udmeldinger med datoer, regler og andre relevante oplysninger fra ledelsen, så man lokalt kan begynde at forberede introforløbene. KU kan lave en ekspertgruppe, der skal se på sundhedsmæssig sikkerhed i forbindelse med afvikling af et ansvarligt introforløb – skal bestå af udvalgte rusvejledere og sundhedsmæssige eksperter.</p> <p>Vi stemmer om, hvorledes vi skal anbefale ledelsen at nedsætte en ekspertgruppe (bestående af studerende og sundhedsmæssige eksperter), der skal komme med retningslinjer for afviklingen af studiestarten i år:</p> <p>14 for 1 imod 6 blanke</p> <p>Det er vedtaget, at vi anbefaler ledelsen at nedsætte en ekspertgruppe (bestående af studerende og sundhedsmæssige eksperter), der skal komme med retningslinjer for afviklingen af studiestarten i år.</p> <p>Drøftelsen blev foretaget.</p>
<p>Punkt 5 (B): Skal vi lave en engelsk studenterhåndb og?</p>	<p><i>Der indstilles til, at bestyrelsen beslutter en af følgende modeller:</i></p> <ul style="list-style-type: none"> • <i>At vi laver en engelsk oversættelse af Studentterhåndbogen 2020, som er tilgængelig både på tryk og digitalt.</i> • <i>At vi laver en engelsk oversættelse af Studentterhåndbogen 2020, som kun er tilgængelig digitalt.</i> • <i>At vi ikke laver en engelsk oversættelse af Studentterhåndbogen 2020.</i> <p>Vi kan overveje ikke at sætte årstal på, så den engelske udgave ikke skal laves hvert år. Studentterhuset har allerede sammen med DSF udviklet en guide til internationale studerende – man kunne overveje at tage udgangspunkt i den, og efterfølgende gøre produktet mere SRKU og KU fokuseret.</p> <p>Argument om, at vi på nuværende tidspunkt har en dårlig følelse med effekten af den danske studentterhåndbog – vi bør ikke bruge ressourcer på en oversættelse inden vi får afklaret behovet for en håndbog, både for danske og internationale studerende.</p> <p>Vi stemmer først om, hvorvidt Studentterhåndbogen skal oversættes til engelsk:</p>

	<p>10 for 5 imod 4 blanke</p> <p>Det er vedtaget, at vi skal oversætte Studenterhåndbogen til engelsk.</p> <p>Vi har en sideordnet afstemning om, i hvilket format Studenterhåndbogen skal udgives på engelsk – den med færrest stemmer frafalder: Kun digital version - 5 Digital version og kort flyer – 5 Digital version og trykt bog – 8</p> <p>Da der er stemmelighed mellem to muligheder, stemmer vi igen, kun om de to, hvor muligheden med færrest stemmer frafalder: Kun digital version - 11 Digital version og kort flyer – 8</p> <p>Vi stemmer nu om, hvilken af de tilbageværende modeller vi foretrækker: Kun digital version – 7 Digital version og trykt bog – 11</p> <p>Det er vedtaget, at vi laver både en digital version og en trykt studenterhåndbog på engelsk i 2020.</p>
<p>Punkt 6 (B): Tilgængelighed af FU's beslutninger</p>	<p><u>Indstilles til at tage fire beslutninger</u> <u>Beslutning til fremadrettet (2020 referater):</u></p> <ol style="list-style-type: none"> 1. Tilgængelig i bestyrelsesmappe 2. Kan rekvireres <p>Der stemmes om, hvordan FU-referater skal være tilgængelige: I bestyrelsesmappen - 9 Kan rekvireres ved forespørgsel – 9 Utilgængelige - 1</p> <p>Grundet stemmelighed stemmer vi igen mellem de to muligheder med lige stemmetal: I bestyrelsesmappen - 8 Kan rekvireres ved forespørgsel - 11</p> <p>Det blev besluttet, at FU referaterne kan rekvireres ved forespørgsel.</p> <p><u>Beslutning til indhold:</u></p> <ol style="list-style-type: none"> 1. Beslutning, hovedpointer og drøftelser ("ingen ændringer i referatet",*), 2. Beslutning, hovedpointer og drøftelser (Anonymiseret), 3. Beslutning og hovedpointer (Anonymiseret), 4. Beslutning (Anonymiseret) <p>*) Personlige detaljer er ikke med i nogle af mulighederne</p> <p>Der var ingen indvendinger imod, at referaterne uagtet indhold.</p>

	<p>Der stemmes om, hvordan indholdet af de tilgængelige referater skal være: Hele referater - 7 Beslutningsreferater med hovedpointer - 9 Beslutningsreferater – 3</p> <p>Det blev besluttet, at indholdet af de tilgængelige referater skal være beslutningsreferater med hovedpointer og i anonymiseret form.</p> <p><u>Beslutning om at FU-referaterne kan rekvireres af:</u></p> <ol style="list-style-type: none"> 1. Alle 2. Studerende på KU 3. Aktive studerende i fagråd/fakultetsråds/SRKU's bestyrelse. 4. SRKU's bestyrelse <p>Der var ingen indvendinger imod på mødet imod, at referaterne kan rekvireres alene af SRKUs bestyrelse.</p> <p>Det blev besluttet, at FU-referaterne kan rekvireres af SRKUs bestyrelse.</p> <p><u>Beslutning om referater (-2019):</u></p> <ol style="list-style-type: none"> 1. Rekvireres, samme indhold som ved 2020 <p><i>*) Rekvireres, med beslutning og hovedpointer (hid tid praksis)</i></p> <p>Der stemmes om, hvorledes FU-møde referater fra 2019 og tidligere kan rekvireres på samme måde som referater fra 2020: For – 10 Imod – 6 Blank - 3</p> <p>Det blev besluttet, at reglerne for FU referater før 2020 kan modtages ved samme regler (kan rekvireres ved forespørgsel med indhold i form af beslutninger og hovedpointer).</p>
Punkt 7 (B): TAP-Prisen	<p><u>Der indstilles til, at bestyrelsen beslutter hvorledes, at Studenterrådet skal tildele 5000 kr. yderligere til TAP-Prisen, da Studenterhuset i år ikke har mulighed for at medfinansiere det.</u></p> <p>Vi stemmer om, hvorledes vi skal give 10.000 kr. til TAP-Prisen, såfremt Studenterhuset ikke har mulighed for at lægge deres 5.000 kr.</p> <p>For – 12 Imod – 5 Blanke - 3</p> <p>Det blev besluttet, at vi skal give 10.000 kr. til TAP-Prisen, såfremt Studenterhuset ikke har mulighed for at lægge deres 5.000 kr.</p>
Punkt 8 (D): Eventuelt	<p>Bestyrelsen blev orienteret om KU's ansøgning til styrelsen om en udvidelse af muligheden for at bruge coronavirus som hjemmel for ekstraordinær omlægning af undervisning og eksaminer frem til og med august måned.</p>

Thomas og Kevin vil gerne hjælpe Mads med projektet omkring Ungdommens Folkemøde.

Holdninger til fokuspunkter og hensyn ved genåbning af universitetet:

- Vi skal have fokus på at få åbnet bibliotekerne hurtigt.
- Der skal være fokus på at få adgang til studiepladser på campusområderne.
- Man skal have fokus på de studerendes trivsel i forbindelse med en genåbning.

Opfordring til, at bestyrelsen mere aktivt bruger Microsoft Teams.